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عنوان الرسالة أو 
 الأطروحة:

  

 ملخص الرسالة أو الأطروحة :

في حفسـير انقرطبي، ٔجًهت يا بحُث فيي « »حخُأل دراسخُا سـيرة أيير انًؤيُيٍ
عييٍ ااييياو عهييي فييي حفسييير انقرطبييي، نييىنذ فقيي  جيياا عهيي    يير حفسييـيرِ ٔااراا انًُقٕنييت 

انكثير يٍ انخفاسيير َقيع عيٍ أييير انًيؤيُيٍ، ه  اَيّ   ن هيٕ ييٍ ا قلياا، َٔقيم انخفاسيير 
ٔا حادنث انضعيفت انًٕضٕعت عٍ أيير انًؤيُيٍ، فكاٌ نزايا حٕضيحٓا، ٔبياٌ انصيحي  

طبُ يي  يُٓا ، قسًج دراسخُا هن  أربعت  فصٕل حسبقٓ ا يق ييت ٔحًٓيي  حُأنُيا فييّ سيـيرة انطقرُط
ٔيكاَخّ انعهًيت بيٍ انعهًاا ٔبياٌ يٕجز نًُٓجيخيّ فيي حفسيـير اانياث، ٔعرضيّ نهرٔانياث 
انخي نٕردْا في حفسـيرِ، ه  نع   نذ ضيـرٔرنا نفٓيى اعبعياد ٔان هفيياث ن  صيّ ٔحفكييرِ، 

 ٓا فصٕل ان راست.ٔحهج انفصٕل قاحًت حضًُج اْى انُخائج انخي أفضج ن
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Abstract of thesis 
The researchers have never been oblivious to the character of the commander 
of the faithful, Hazrat Imam Ali (AS).  Plethora of studies and research have 
tackled many traits and aspects of his personal and pan-Islamic virtues. For 
the significance of Hazrat Imam Ali's (AS) character, many false and 
irresponsible (weak) Islamic narrations were interpolated in the Islamic 
heritage concerning his life, reputation and sayings. Let alone the Sultan's 
Preachers who used to tell others false information so as to show that the 
Sultan or the king was doing irrational behaviors arbitrarily, As Ibn Khaldon (A 
Muslim Sociologist) has put an emphasis on the importance of substantiating 
the narration with true evidence. 

 



 


